في الذكرى الـ30 لإعلان ومنهاج عمل بيجين، جمعية المرأة العاملة الفلسطينية للتنمية تدافع عن حقوق المرأة وتسلط الضوء على تأثير الاحتلال على النساء



نيويورك، 10 آذار 2025 - شاركت جمعية المرأة العاملة الفلسطينية للتنمية في جلسة أعمال لجنة وضع المرأة الدورة 69 في الأمم المتحدة، إلى جانب العديد من منظمات المجتمع المدني والناشطين/ات وصناع وصانعات السياسات من جميع أنحاء العالم.

خلال حفل الافتتاح، تناولت المديرة التنفيذية لهيئة الأمم المتحدة للمرأة سيما باحوث التحديات المستمرة التي تواجه النساء والفتيات، مسلطة الضوء على العنف، ومحدودية الوصول إلى التعليم، والاستبعاد من الأدوار القيادية. وشددت على الحاجة إلى إجراءات عاجلة وشاملة من الحكومات وأصحاب المصلحة لضمان مشاركة المرأة في عمليات صنع القرار وجهود بناء السلام.

كما سلطت منى الخليلي، وزيرة شؤون المرأة الفلسطينية، الضوء على فظائع الحرب المستمرة ووصفت الوضع في فلسطين بأنه إبادة جماعية وانتهاكات جسيمة لحقوق الإنسان. وشددت خليلي على الحاجة الملحة لاستجابة منسقة لتلبية احتياجات النساء النازحات، بما في ذلك المتضررات من الصراع في السودان. وتناولت الخليلي التحديات التي يفرضها الاحتلال الإسرائيلي الاستعماري على المرأة الفلسطينية، حيث يمثل العائق الرئيسي أمام تمكينها من خلال السياسات القمعية كالهدم والاعتقالات والحواجز العسكرية التي تعيق وصولها للخدمات الأساسية. ودعت إلى تدخل دولي لفرض وقف إطلاق نار دائم وإرسال لجان تقصي حقائق حول الانتهاكات ضد النساء، مع ضرورة تبني استجابة إنسانية تراعي المنظور الجنساني. كما أكدت على أن تحقيق السلام العادل في فلسطين مرتبط بتمكين المرأة، وشددت على أهمية الجهود الدولية المشتركة لدعم حقوق المرأة الفلسطينية لتحقيق الاستقرار والازدهار للمجتمع.

On the 30th Anniversary of the Beijing Declaration, the Palestinian Working Woman Society for Development Advocates for Women's Rights and Highlights the Impact of Occupation on Women

New York, March 10, 2025 - The Palestinian Working Woman Society for Development (PWWSD) is actively participated in the 69th session of the Commission on the Status of Women (CSW69) at the United Nations, alongside numerous civil society organizations, activists, and policymakers from aroundd the world.

During the opening ceremony, UN Women Executive Director Sima Bahous addressed the persistent challenges facing women and girls, highlighting violence, limited access to education, and exclusion from leadership roles. She emphasized the need for urgent, comprehensive action from governments and stakeholders to ensure women's participation in decision-making processes and peacebuilding efforts.

Mona Khalili, the Palestinian Minister of Women's Affairs, highlighted the ongoing war atrocities and described the situation in Palestine as genocide and gross violations of human rights. Khalili stressed the urgent need for a coordinated response to address the needs of displaced women, including those affected by the conflict in Sudan.

Khalili addressed the challenges imposed by the Israeli colonial occupation on Palestinian women, which represents the main obstacle to their empowerment through repressive policies such as demolitions, arrests, and military checkpoints that hinder their access to basic services. She called for international intervention to impose a permanent ceasefire and send fact-finding commissions on violations against women, with the necessity of adopting a humanitarian response that takes into account the gender perspective. She also emphasized that achieving just peace in Palestine is linked to women's empowerment and stressed the importance of joint international efforts to support Palestinian women's rights to achieve stability and prosperity for the community.